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‘Indrukwekkend’ en ‘onvergetelijk’: twee woorden die de Nationale Bedevaart naar Rome voor mij 
samenvatten.  Op 26 april jl., de dag van de uitvaart van paus Franciscus, vertrokken we als 
buspelgrims in alle vroegte naar een tussenstop in Milaan. De jongeren waren met een eigen 
nachtbus onderweg. In de bus konden we via de mobiele telefoon de uitvaart op het St. 
Pietersplein volgen. Indrukwekkend door zijn eenvoud. Paus Franciscus is volledig recht gedaan, 
zowel qua woorden als ceremoniële stijl. Op zondag vervolgden wij onze reis naar Rome, evenals 
de pelgrims die per vliegtuig naar Rome gingen. In de loop van de dag waren we allemaal in 
Rome. De pelgrims van ons bisdom logeerden bijelkaar in Casa San Giuseppe in de mooie wijk 
Trastevere.  
 
Friezenkerk 
Op maandagmorgen waren we als bisdom uitgenodigd om met Haarlem-Amsterdam en 
Rotterdam als ‘kustbisdommen’ de Eucharistie te vieren in de Friezenkerk. Na een inleidende 
catechese van mgr. Van den Hende was het fijn met velen daar te vieren. En natuurlijk klonk er 
ook een voorbede in het Fries. 
 
Heilige Deur 
De dinsdag stond in het teken van bezoek en viering in ‘de St. Pieter’. De processie naar de Heilige 
Deur maakte zeker indruk: 1100 mensen die zingend achter de kardinaal en deelnemende 
kinderen van het familiepastoraat aanliepen. De doorgang door de deur was indrukwekkend, 
evenals de viering achter het hoofdaltaar. Het vieren met zoveel mensen samen en het horen 
galmen van Nederlandse gezangen door de St. Pieter was voor menigeen onvergetelijk. 
 
Graf van paus Franciscus 
Op woensdag stond de viering in de ‘Santa Maria Maggiore’ op de agenda. Voor mij persoonlijk 
een hoogtepunt om hier het graf van paus Franciscus te bezoeken. Indrukwekkend door de 
eenvoud die van dit graf uitgaat, dat in de nabijheid ligt van de door de paus zo geliefde icoon van 
Maria, ‘Salus Populi Romani’ oftewel ‘Heil van het Romeinse volk’. Mgr. Woorts, hulpbisschop van het 
aartsbisdom, was hoofdcelebrant. In zijn inleiding vertelde hij dat in de crypte onder het altaar 
zich een reliek bevond van de kribbe van Jezus. De open houding van Maria stond centraal in zijn 
overweging: Maria die open staat voor Gods boodschap door de engel gebracht, Maria die er nu is 
voor eenieder die wil gaan in het voetspoor van haar Zoon. De ster van deze viering was een klein 
misdienaartje: hij droeg schoenen met knipperende lichtjes, als sterretjes in de nacht. Ook dat was 
indrukwekkend en ontroerend. 
 
Wegzending 
De donderdag stond in het teken van bezoek aan de basiliek ‘Paulus buiten de muren’ waar de 
wegzendingsviering is gehouden voor de Nederlandse pelgrims. Jammer dat de akoestiek van 
deze kerk zo ontzettend slecht was, waardoor de overweging van mgr. Van den Hende niet tot zijn 
recht kwam. Wat mij persoonlijk erg raakte was dat het spotje - gericht op de medaillon van paus 
Franciscus - uit was. Het wachten was op de nieuwe paus. Het benadrukte de leegte waarin we 
verkeerden. 
 
In de tussenliggende tijd hebben onze diakens Sander Hof en Alex van den Hende verschillende 
rondleidingen door Rome georganiseerd, zodat onze pelgrims goed konden kennismaken met de 
rijke historie van deze prachtige stad. Er zijn heel wat kilometers afgelegd, maar het was meer dan 
de moeite waard.  De terugreis verliep voorspoedig en we kunnen nagenieten van een 
onvergetelijke en indrukvolle bedevaart. Als Pelgrims van Hoop houden we het verhaal gaande 
door het te blijven delen met velen. 


